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Protokół Nr 

z posiedzenia Komisji połączonych Rady Miejskiej w Więcborku : Komisji Budżetu  

i Finansów i Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 

Inwentaryzacji i Handlu, odbytego w dniu 21 12.2015r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 12:00 – 15:00. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

3. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego  

I Gospodarki Nieruchomościami    - Michał Bąk 

4. Inspektor UM        - Marzena Radecka 

 

Posiedzeniu połączonych Komisji Przewodniczył p. Henryk Szwochert. 

 

Na wstępie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich obecnych, po czym przypomniał 

porządek obrad spotkania, który obejmował: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na 2015 rok 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na rok 

2016. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Więcbork. 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Więcbork. 

1. Zaopiniowanie wniosku Centrum Medycznego „FAMILIA” w sprawie rozważenia 

możliwości podjęcia kroków prawnych i wszczęcia procedury zmierzającej do 

ewentualnego wyboru nowych jednostek świadczących usługi medyczne w ramach zadań 

własnych gminy. 

5. Ustalenie planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na rok 2016 

6. Ustalenie planu pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 

Inwentaryzacji i Handlu na rok 2016. 

7. Sprawy różne. 

 

Do powyższego porządku wprowadzono zmianę w postaci dodania dwóch punktów 

dotyczących zaopiniowania uchwał:  w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Puszcza, Katarzyniec, Runowo Kolonia (sołectwo Puszcza) oraz w sprawie zatwierdzenia 
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Planu Odnowy Miejscowości Zabartowo. Zagadnienia wprowadzono, jako punkt pierwszy  

i drugi, pozostałe przyjęły zatem kolejną numerację.  

 

Obecnych 10 radnych 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianie. 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

 

Zgodnie z powyższym głos zabrała Inspektor UM p. Marzena Radecka, która omówiła 

projekty uchwał: 

 

a) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Puszcza, Katarzyniec, Runowo 

Kolonia (sołectwo Puszcza) oraz 

 

b) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zabartowo. 

 

 

Przedmiotowe projekty uchwał wywołane zostały w związku z zamiarem aplikowania  

o środki unijne z Programu Odnowy Obszarów Wiejskich. Do 13 stycznia gmina zamierza 

wnioskować o środki zewnętrzne w związku z planowaną przebudową drogi Puszcza –

Zabartowo – odcinek 1 km do czego niezbędny jest wyciąg z Planu Odnowy Miejscowości. 

W związku z powyższym istniejące Plany ważne do końca bieżącego roku zostały 

uaktualnione, jak również wprowadzono do nich szereg innych inwestycji po to, by  

w przyszłości możliwe było również aplikowanie ośrodki zewnętrzne na ich wykonanie. 

Projekty przygotowane zostały zgodnie z instrukcją wydaną przez Ministerstwo Rolnictwa. 

Składają się one z części głównej oraz załącznika. Ważność planów wynosi siedem lat. 

Kierownik nadmienił także, że uaktualnienie planów odnowy miejscowości pozostałych 

sołectw dokonywane będą w miarę potrzeb na bieżąco, kiedy uruchomione zostaną środki 

zewnętrzne. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

Ad. a) 

Obecnych 10 radnych 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

Ad. b) 

Obecnych 10 radnych 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 
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W dalszej części Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk omówiła projekty uchwał 

finansowych: 

 

a) w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2015 

 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 01095 § 0750 o kwotę 2.000,00 zł. dokonano w 

związku z mniejszym niż planowano wpływem dochodów z tytułu dzierżawy obwodów 

łowieckich. 

2. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 70005 § 0690 o kwotę 1.500,00 zł. dokonano z 

tytułu wpływu odpłatności za przygotowanie dokumentacji do sprzedaży przez gminę 

nieruchomości na rzecz nabywcy. 

3. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 70005 § 0750 o kwotę 65.000,00 zł. dokonano z 

tytułu wpływów z najmu i dzierżawy składników majątkowych gminy. 

4. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 70005 § 0760 o kwotę 200,00 zł. dokonano z 

tytułu mniejszych od planowanych wpływów z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności. 

5. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 70005 § 0770 o kwotę 75.000,00 zł. dokonano z 

tytułu korekty planu finansowego wpływów z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności. 

6. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 70005 § 0920 o kwotę 1.500,00 zł. dokonano w 

oparciu o wpływ odsetek od zaległych dochodów z tytułu gospodarowania mieniem 

komunalnym. 

7. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75011 § 2360 o kwotę 2,00 zł. dokonano z tytułu 

wpływu dochodów związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej oraz 

innych zadań zleconych ustawami. 

8. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75023 § 0690 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano z 

tytułu zwrotu kosztów upomnień wysyłanych w związku z egzekucją zaległości 

budżetowych. 

9. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75615 § 0320 o kwotę 6.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu podatku rolnego od osób 

prawnych. 

10. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75615 § 0340 o kwotę 10,00 zł. dokonano z uwagi 

na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu podatku od środków 

transportowych od osób prawnych. 

11. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0310 o kwotę 5.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu podatku od nieruchomości 

od osób fizycznych. 

12. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0330 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu podatku leśnego od osób 

fizycznych. 

13. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0340 o kwotę 10.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na mniejszy od planowanego wpływ dochodów z tytułu podatku od środków 

transportowych od osób fizycznych. 

14. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0370 o kwotę 620,00 zł. dokonano z 

uwagi na mniejszy od planowanego wpływ dochodów z tytułu opłaty od posiadania psów. 

15. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0430 o kwotę 30.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu opłaty targowej. 
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16. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0500 o kwotę 50.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu podatku od czynności 

cywilnoprawnych. 

17. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0910 o kwotę 2.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu odsetek od nieterminowych 

wpłat z tytułu podatków i opłat. 

18. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 75618 § 0410 o kwotę 5.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na mniejszy od planowanego wpływ dochodów z tytułu opłaty skarbowej. 

19. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 75621 § 0020 o kwotę 42.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na mniejszy od planowanego wpływ udziałów w podatku dochodowym od osób 

prawnych. 

20. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75814 § 0920 o kwotę 3.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu odsetek bankowych od 

środków zgromadzonych na rachunku bieżącym. 

21. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75814 § 0960 o kwotę 1.200,00 zł. dokonano z 

uwagi na otrzymaną darowiznę od Nadleśnictwa Runowo Kr. z przeznaczeniem na SP i 

Przedszkole w Runowie Kr. 

22. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0690 o kwotę 20,00 zł. dokonano z uwagi 

na wpływ dochodów z tytułu opłat różnych. 

23. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0750 o kwotę 800,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów za najem pomieszczeń szkolnych w placówkach oświatowych. 

24. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0970 o kwotę 300,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów różnych (wynagrodzenie płatnika podatku). 

25. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 6297 o kwotę 33.586,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ płatności końcowej w związku z realizacją w 2014 r. zadania pn.: 

"Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Więcbork - 

budynek Szkoły Podstawowej w Sypniewie”. 

26. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 80104 § 0690 o kwotę 5.300,00 zł. dokonano z 

uwagi na mniejsze od planowanych wpływu z tytułu opłaty stałej za pobyt w przedszkolu. 

27. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 80104 § 0830 o kwotę 5.300,00 zł. dokonano z 

uwagi na mniejsze od planowanych wpływu z tytułu odpłatności za wyżywienie w 

przedszkolu. 

28. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80104 § 0840 o kwotę 139,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów ze sprzedaży złomu. 

29. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80104 § 0970 o kwotę 130,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów różnych (wynagrodzenie płatnika podatku). 

30. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 80110 § 0750 o kwotę 2.600,00 zł. dokonano z 

uwagi na mniejszy od planowanego wpływ dochodów z tytułu najmu pomieszczeń w 

gimnazjach. 

31. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80113 § 0830 o kwotę 3.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów za wynajem autokaru. 

32. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80114 § 0970 o kwotę 527,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego pracownika. 

33. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85202 § 0970 o kwotę 431,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odpłatności za pobyt w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj. 

34. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85219 § 0830 o kwotę 2.400,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odpłatności za świadczone przez MGOPS w Więcborku usługi 

opiekuńcze. 
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35. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85219 § 0970 o kwotę 200,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odpłatności z tytułu dochodów różnych (wynagrodzenie płatnika 

podatku). 

36. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90001 § 0830 o kwotę 400,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odpłatności z tytułu świadczonej dla ZGK Sp. z o.o. usługi przesyłu 

ścieków i wody. 

37. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90002 § 0910 o kwotę 180,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

38. Zmiana w planie dochodów majątkowych w rozdz. 90002 podyktowana została korektą 

planu finansowego w związku z faktem, iż wpływ płatności końcowej realizowanej 

inwestycji pn.: „Zamknięcie i rekultywacja gminnego składowiska odpadów innych niż 

niebezpieczne i obojętne w miejscowości Dalkowo, Gmina Więcbork” nastąpi w 2016 r. 

Ponadto, skorygowany został paragraf dochodowy środków z WFOŚiGW w Toruniu 

współfinansujących ww. inwestycję. 

39. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 90019 § 2460 o kwotę 18.254,00 zł. dokonano z 

uwagi na korektę planu finansowego środków z WFOŚiGW w Toruniu na realizację 

zadania pn.: „Demontaż, transport i unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest z 

terenu Gminy Więcbork” do wysokości wynikającej ze złożonego wniosku o wypłatę 

środków. 

40. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 60016 § 4440 o kwotę 54,63 zł. dokonano w 

związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2015 r. 

41. Zwiększenie w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6060 o kwotę 5.000,00 

zł. dokonano w celu wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Zakup przecinarki 

do betonu”. 

42. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 60095 § 4010 o kwotę 8.428,66 zł. 

dokonano w celu zapewnienia środków finansowych z przeznaczeniem na zatrudnienie 

pracowników w ramach robót publicznych. 

43. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 60095 § 4440 o kwotę 110,65 zł. dokonano w 

związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2015 r. 

44. Zmian planu wydatków w rozdz. 75011 pomiędzy § 4210 a § 4440 o kwotę 167,15 zł. 

dokonano w związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2015 r. 

45. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 75023 § 4440 o kwotę 2.102,69 zł. dokonano w 

związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2015 r. 

46. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 75095 § 4440 o kwotę 10,62 zł. dokonano w 

związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2015 r. 

47. Zwiększenie w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 75414 § 6050 o kwotę 

12.500,00 zł. dokonano w celu wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Zakup i 

montaż syreny elektronicznej o mocy 600W DSE-600S wraz z modułem komunikacji 

radiowej RUN-4000”. 

48. Zwiększenie w planie wydatków budżetowych w rozdz. 80101 oraz 80103 § 4210 o łączną 

kwotę 1.200,00 zł. dokonano w związku z otrzymanymi darowiznami od Nadleśnictwo 

Runowo Kr. dla SP i przedszkola w Runowie Kr. 

49. Zmian planu wydatków w rozdz. 90002 pomiędzy § 4440 a § 4300 o kwotę 12,14 zł. 

dokonano w związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2015 r. 

50. Zmniejszenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 90019 § 4300 o kwotę 18.254,00 

zł. dokonano z uwagi na korektę planu finansowego środków z WFOŚiGW w Toruniu na 

realizację zadania pn.: „Demontaż, transport i unieszkodliwienie wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Więcbork” do wysokości wynikającej ze złożonego wniosku o 

wypłatę środków. 
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51. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 92109 § 2480 o kwotę 11.000,00 zł. 

dokonano w celu realizacji bieżącej działalności MGOK w Więcborku. 

52. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 92695 § 4440 o kwotę 6,07 zł. dokonano w 

związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2015 r. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radna Anna Łańska pytał o kwotę 11.000,00 zł dotycząca remontu Sali WDK w Sypniewie. 

Rozumiała, że jeżeli kwota ta zostanie zrealizowana sala będzie dostępna do użytkowania. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że to, co obecnie wykonywane jest w WDK – zakres 

obecnych prac ma przede wszystkim zapobiec dalszej dewastacji substancji obecnej. 

Natomiast, aby uruchomić tą salę trzeba się zająć jeszcze kompleksowo jej wnętrzem.   

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 10 radnych 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

Na sali obrad pojawił się radny Władysław  Rembelski /obecnych 11 radnych/ 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork  

 

Zmian w WPF w 2015 r. dokonano z uwagi na zmiany w planie dochodów i wydatków.  

W roku 2016 r. skorygowana została kwota dochodów z tytułu dotacji oraz środków 

przeznaczonych na inwestycje do wartości wynikającej z załącznika dochodów budżetowych.  

Radni nie wnieśli uwag 

 

Obecnych 11 radnych 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

Kontynuując Skarbnik Gminy Więcbork omówiła projekty uchwał finansowych na rok 

2016 i kolejne lata tj.: w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork na 2016 rok 

oraz uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork. 

 

Radnym przedłożone zostały opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej: o projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Więcbork na 2016 rok, projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Więcbork oraz o możliwości sfinansowania 

planowanego deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Więcbork na 

2016 rok. Opinie te były pozytywne. 

 

Powyższe opinie stanowią załącznik do niniejszego Protokołu /dostępne na stronie BIP 

Gminy Więcbork/ 

 

Skarbnik wniosła też kilka poprawek do projektu uchwały: 
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 w projekcie uchwale budżetowej, w zakresie dochodów majątkowych zmiana dotyczy 

dotacji i środków przeznaczonych na inwestycje – była kwota 25.661,00 zł zgodnie  

z projektem budżetu winna być to kwota o 200,00 zł niższa tj. 25.461,00 zł, 

 zmieniony został ponadto załącznik wydatków na zadania zlecone  - w projekcie 

brakowało rozdziału 75101, gdzie ewidencjonowane są wydatki w związku z aktualizacją 

list wyborczych, 

 dokonano także korekty paragrafu dochodów majątkowych, gdzie ewidencjonowane są 

środki otrzymane z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, które mają wpłynąć 

w roku 2016 w związku z realizacją zamknięcia i rekultywacji składowiska odpadów – 

pierwotnie zaplanowany był tam §6260, a prawidłowo winno być ujęte jako §6280, 

 ostatnia zmian dotyczyła załącznika planowanych dotacji z budżetu Gminy – tam  

w pozycji dotyczącej dotacji dla Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej  poprawiony 

został rozdział – prawidłowy to 92116, 

 w projekcie WPF została poprawiona kwota środków i dotacji na inwestycje tj. kwota 

różnicy 200,00 zł wspomniana powyżej. 

 

Następnie, z racji tego iż wszyscy radni z dużym wyprzedzeniem otrzymali omawiane 

projekty uchwał i mieli możliwość szczegółowego zapoznania się z ich założeniami, 

pokrótce przedstawiła najistotniejsze dane dotyczące planu finansowego Gminy 

Więcbork na rok 2016. 

 

1. Dochody budżetu gminy planuje się w wysokości 37.837.977,00 zł. 

2. Dokonuje się podziału dochodów ogółem na: 

 dochody bieżące      – 37.412.316,00 zł. 

 dochody majątkowe      –      425.661,00 zł., w tym: 

 dotacje i środki przeznaczone na inwestycje  –          25.461,00 zł. 

 dochody ze sprzedaży majątku    –        400.000,00 zł. 

3. Wydatki budżetu gminy planuje się w wysokości 38.311.977,00 zł. 

4. Dokonuje się podziału wydatków ogółem na: 

 wydatki bieżące      – 36.523.629,72 zł. 

 wydatki majątkowe      –   1.788.347,28 zł. 

5. W wydatkach bieżących wyodrębnia się: 

 wydatki jednostek budżetowych    – 27.427.439,72 zł. 

- wynagrodzenia i składki od nich naliczone   –      18.537.148,40 zł. 

- wydatki związane z realizacją ich statutowych zadań  –     8.890.291,32 zł. 

 dotacje na zadania bieżące     –   1.417.000,00 zł. 

 świadczenia na rzecz osób fizycznych   –   6.769.190,00 zł. 

 wydatki na obsługę długu     –      910.000,00 zł. 

6. W wydatkach majątkowych wyodrębnia się: 

 inwestycje i zakupy inwestycyjne    –   1.788.347,28 zł. 

7. Deficyt budżetu gminy w wysokości 474.000,00 zł, zostanie pokryty przychodami 

pochodzącymi z: 

 z zaciągniętych kredytów w wysokości 474.000,00 zł. 

8.  W budżecie tworzy się rezerwy: 

1) ogólną w wysokości: 264.000,00 zł, 
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2) celową na zadania kryzysowe w wysokości: 86.000,00 zł, 

Przychody budżetu w wysokości 1.125.969,52 zł, rozchody w wysokości 651.969,52 zł 

9. Ustala się dochody w kwocie 179.410,00 zł z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz wydatki w kwocie 179.410,00 zł na realizację zadań 

określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz zwalczania narkomanii w kwocie 10.590,00 zł. 

10. Dotacje udzielone z budżetu gminy dla: 

1) jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych – 1.422.000,00 zł,  

2) podmiotów nienależących do sektora finansów publicznych – 250.000,00 zł, 

11. Limity zobowiązań z tytułu kredytów, pożyczek i wyemitowanych obligacji zaciąganych 

na: 

1) sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie 900.000,00 zł, 

2) sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 474.000,00 zł, 

3) spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek w kwocie 

304.969,52 zł. 
4) wykup obligacji w kwocie 347.000,00 zł. 

12. Fundusz sołecki w wysokości 338.700,60 zł 

13. Upoważnia się Burmistrza do: 

1) zaciągania kredytów i pożyczek na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego 

deficytu budżetu do wysokości 900.000,00 zł, 

2) dokonywania zmian w planie wydatków między rozdziałami i paragrafami z 

wyłączeniem przeniesień wydatków między działami, w zakresie wydatków bieżących, w 

tym wydatków na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy oraz w zakresie 

wydatków majątkowych, 

3) udzielania pożyczek do maksymalnej kwoty 100.000,00 zł, 

5) lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych bankach 

niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy. 

 

Inwestycje: 

 

 Budowa sieci wodociągowej we wsi Runowo Kraj. – dokumentacja techniczna w 

wysokości 12.000,00 zł na realizację zadania pn.:  

 Budowa dróg gminnych oraz sieci kanalizacji deszczowej na os. Piastowskim w 

Więcborku – dokumentacja – 10.000,00 zł, 

 Budowa dróg o nawierzchni z kostki betonowej wraz z odwodnieniem na ul. Lipowej i 

częściowo Brzozowej w Więcborku – 100.000,00 zł, 

 Budowa dróg oraz sieci kanalizacji deszczowej na os. Łopiennik w Więcborku – 

150.000,00 zł, 

 Budowa ścieżki rowerowej Borzyszkowo - Więcbork - dokumentacja techniczna – 

50.000,00 zł, w tym:  

 Fundusz Sołecki Sołectwa Borzyszkowo  – 5.000,00 zł, 

 Fundusz Sołecki Sołectwa Czarmuń – 800,00 zł, 

 Fundusz Sołecki Sołectwa Górowatki – 900,00 zł, 

 Fundusz Sołecki Sołectwa Runowo Kraj. – 8.000,00 zł, 

 Fundusz Sołecki Sołectwa Zgniłka – 800,00 zł. 

 

 Budowa drogi we wsi Zabartowo (fundusz sołecki) – 9.000,00 zł, 
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 Budowa drogi wraz z odwodnieniem we wsi Runowo Kr. (fundusz sołecki) – 15.503,54 

zł, 

 Modernizacja chodnika na ul. W. Witosa we wsi Witunia (fundusz sołecki) – 10.000,00 

zł, 

 Modernizacja chodnika we wsi Sypniewo (fundusz sołecki) – 15.000,00 zł, 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Władysław Rembelski zabierając głos powiedział, że dokładnie przeanalizował 

projekt budżetu i  nie będzie składał żadnych wniosków. Trudno jest mu dyskutować jeżeli 

mowa jest o służbie zdrowia i oświacie ale nie tyle przeraziła go kwota zaplanowana na 

oświatę i edukacyjną opiekę wychowawczą, co kwota środków własnych, które poza 

subwencją musi dołożyć w przyszłym roku Gmina Więcbork. Subwencja oświatowa jest  

w kwocie 10.000.000,00 zł, a na ten dział przeznacza się faktycznie 16.000.000,00 zł. 

Odliczając wydatki niesubwencjonowane Gmina dopłaca z własnych środków  

ok. 3.000.000,00 zł. To spora kwota, która powoduje że Gmina nie będzie mogła inwestować 

w takim zakresie, jakim powinna. Problemu nie da się niestety załatwić dyskusją na bieżącej 

komisji, stąd też wniosków żadnych składać nie będzie, niemniej należałoby temat podjąć  

i dokonać jakiejś głębszej analizy zagadnienia. Istotne jest to przede wszystkim z uwagi na 

fakt, że kwota jaką Gmina dopłaca nie maleje, a ma tendencje wzrostową. Radny Prosił 

ponadto, aby Burmistrz rozwinął nieco temat modernizacji sali gimnastycznej Gimnazjum  

w Więcborku z racji tego, iż niedawno pewną sumę pieniędzy w tym zakresie i w tej 

Placówce wydatkowano. 

 

Radny Andrzej Wenda wskazał, że lwią część środków z budżetu przeznacza się na pomoc 

społeczna. Z zapowiedzi ministerialnych wynika, że drugiego kwartału ma pojawić się kwota 

500,00 zł na dziecko, zastanawia się natomiast czy w momencie, kiedy wskaźniki 

dochodowości w rodzinie w związku z powyższym się pozmieniają, zmienią się również 

proporcje środków pomocowych z opieki społecznej.  

 

Skarbnik Gminy Więcbork stwierdziła, ze szczegółowych wytycznych do tej pory nie ma  

i nie można z całą pewnością mówić już o konkretnych rozwiązaniach dotyczących tej 

sprawy.  

 

Radny Wenda nawiązał też do wypowiedzi radnego Rembelskiego odnośnie kosztów 

pochłanianych przez oświatę. Mówił, że temat ten pojawia się co roku z wnioskami  

o ograniczanie kwot dopłat. Szkoły gminne zostały ocieplone i zainwestowano w nie spore 

środki żeby zmniejszyć koszty utrzymania.  Niestety nie ma to nadal odzwierciedlenia  

w budżecie oświaty.   

 

Burmistrz Więcborka odniósł się do pytania radnego Rembelskiego wyjaśniając,  

iż rzeczywiście kilka lat temu zainwestowano w system wentylacji sali gimnastycznej  

w Gimnazjum Więcbork niemałą kwotę. bo ok. 150.000,00 zł. jednakże w bardzo krótkim 

czasie okazało się, że zastosowane rozwiązania są mało wydajne i nie spełniają do końca 

swojej roli. Problem polega również na tym, że często uruchamiając wentylację skrapla się 

woda, która spada na parkiet, co powoduje duże zagrożenie dla korzystających z sali. Okazuje 

się ponadto, że cześć obiektu Szkoły w której znajduje się sala nie jest we właściwy sposób 

ocieplona i odizolowana. Powoduje to przemarzanie ścian, pojawianie się na ścianie wilgoci 

itp. Innym problemem jest to, że parkiet chłonie wilgoć od spodu i ulega deformacji. Przy 

okazji planowanego zadania zamierza się zagospodarować balkon znajdujący się na sali, jako 
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część przeznaczoną dla publiczności. Dokumentacja, która miałaby zostać opracowana ma 

wyeliminować powyższe nieprawidłowości i jednocześnie zrealizować zalecenia Sanepid-u, 

co do stanu technicznego pomieszczenia.  

 

Radny Rembelski pytał, czy to przedsięwzięcie było ujęte w Strategii Rozwoju Obszaru 

Społeczno- Gospodarczego. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że jeżeli chodzi o tzw. ZIT powiatowy, to ta potrzeba 

nie została zidentyfikowana w czasie kiedy ta Strategia była tworzona natomiast środki jakie 

przypadają tam na gminę Więcbork i ilość projektów, które Gmina złożyła zarówno na listę 

podstawową, jak i uzupełniającą jest bardzo szeroka, nawet gdyby Gmina chciała tego typu 

inwestycję zgłosić, to  najprawdopodobniej kosztem innej. Na pewno Gmina rozważać będzie 

w tym względzie pozyskanie na realizację zadania środków zewnętrznych. Na dziś sprawa 

jest otwarta i rozwojowa, w jakim kierunku ostatecznie to pójdzie okaże się w przyszłości. 

Odpowiadając radnemu Wenda Burmistrz przyznał, że na dzień dzisiejszy nie znane są 

szczegóły nowej formy pomocy rodzinom „500+”. Jeżeli chodzi o oświatę i nakłady na nią, to 

rzeczywiście kwota jest przerażająca. Szczególnie obciążające w tym aspekcie są kwoty 

dokładane do zadań subwencjonowanych. Oczywiście podejmowane działania typu 

termomodernizacja budynków oświatowych, zmiana systemu ogrzewania, powodują pewne 

oszczędności ale niestety nie są to aż tak pokaźne środki.  

 

Skarbnik Gminy zwróciła uwagę, że gdyby  porównać wydatki bieżące oświaty z roku 2015  

i te zaplanowane na rok 2016, to widoczny jest spadek. Niestety najwięcej środków Gmina 

musi zabezpieczyć na wynagrodzenia. Wynika to z tego, że oddziały muszą być 25-osobowe, 

a każdy nowy oddział, to kwota rzędu 150.000,00 zł do budżetu więcej. W roku 2012 

zdarzyło się tak, że w drugiej połowie roku dość sporo trzeba było do oświaty dołożyć ale  

w tej chwili takie sytuacje nie mają miejsca, a oświata  zamyka się w zakresie wydatków 

bieżących w przyznanym im budżecie. 

 

Przewodniczący Komisji dopytywał, że w tegorocznym budżecie przewidziano jakieś 

podwyżki uposażenia sołtysów z terenu gminy Więcbork. 

 

Skarbnik Gminy podała, że w projekcie budżetu Gminy na 2016 rok tej pozycji nie ma ale 

przyjrzy się tej sprawie. 

 

Radna Anna Łańska pytał, o jakie rzędu kwotę chodzi w tym przypadku. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork mówiła, że podwyżki związane są z koniecznością 

zweryfikowania podstawy naliczania. W tej chwili kwota w planie finansowych przeznaczona 

na wynagrodzenia sołtysów, to ok. 91.000,00 – 92.000,00 zł. 

 

Radna Beata Kopta wracając do wydatków w oświacie, a konkretnie do tych generowanych  

przez Szkołę Podstawową w Więcborku mówiła, że Placówka we własnym zakresie stara się 

prowadzić gospodarkę oszczędnościową. Przykładem są chociażby osoby zatrudniane  

z Urzędu Pracy, jako wsparcie nauczyciela w klasach pierwszych. Gdyby spełnić wszystkie 

wymogi oświatowe nie korzystając z wsparcia PUP, czy wprowadzać zajęcia dodatkowe np. 

dla uczniów szczególnie uzdolnionych poza godzinami tzw. „karcianymi”, oświata byłaby 

jeszcze droższa.  
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Burmistrz Więcborka sprostował, że nie chciałby, aby jego słowa odbierane były, jako 

zarzut wobec SP w Więcborku, że generuje takie koszty. Zastanawia się natomiast, jak 

wyliczana jest subwencja skoro tak obłożona szkoła /liczne oddziały/ skoro nie wystarcza ona 

na  pokrycie kosztów  wynagrodzeń. Poza dyskusją jest kwestia utrzymania obiektu leżąca po 

stronie organu prowadzącego. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 10 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Kolejną omówionym projektem był projekt w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Władysław Rembelski pytał o planowane przeniesienie siedziby Krajeńskiego Parku 

Krajobrazowego do budynku po byłym kościele przy ul. Rybackiej. W WPF z oczywistych 

względów nie jest to ujęte ale będzie to na pewno kosztowna inwestycja, zatem chciał 

wiedzieć, czy gmina robiła już przymiarki do tego przedsięwzięcia. 

 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że jeżeli chodzi o siedzibę KPK, to na dzień dzisiejszy 

oficjalnych stanowisk i decyzji w tej sprawie Gmina nie ma na piśmie. Odbyta została 

oficjalna wizyta u Marszałka Województwa Kujawsko - Pomorskiego  w której uczestniczył 

również Starosta Powiatu, Wicestarosta, Skarbnik Powiatu, p. Iwona Kozłowska i on. Na tym 

spotkaniu Marszałek poinformował, że po wizycie w Więcborku podjął decyzję, co do 

ulokowania siedziby KPK i wskazał, iż będzie to Gmina Więcbork – konkretnie kościół przy 

ul. Rybackiej w Więcborku. Pokłosiem tej wizyty był również pobyt p. Walter w Więcborku, 

która odwiedziła zrekultywowane składowisko odpadów w Dalkowie oraz obiekt ww. 

kościoła. Wszystko wskazuje na to, że siedziba zlokalizowana zostanie przy ul. Rybackiej  

w Więcborku ale szczegóły na dzień dzisiejszy nie zostały jeszcze omówione. Jeżeli jednak 

chodzi o inwestora, to jedynym może być tu tylko Marszałek. 

 

Czy to oznacza, że obiekt zostałby przekazany Marszałkowi – pytał radny Rembelski. 

 

Ja na dzień dzisiejszy tak bym to widział ale jest to temat do dyskusji z Marszałkiem, jaką on 

ewentualnie ma wizję. Mamy też świadomość, że obiekt mógłby zostać zagospodarowany nie 

tylko na siedzibę KPK ale zgodnie z wizją przedstawianą swego czasu radnym poprzedniej 

kadencji, mógłby on również w części stanowić salę wystawową i koncertową  – mówił 

Burmistrz Więcborka. 

 

Radny Rembelski dopytywał również, o który budynek gospodarczy przy Urzędzie 

Miejskim chodzi, w przypadku pozycji wskazanej w WPF. 

 

Burmistrz Więcborka podał, że chodzi o cześć znajdującą się nad warsztatami, spełniającą 

obecnie fin akcję magazynu. Obiekt oglądany był w towarzystwie projektanta, który 

twierdził, że strop jest w bardzo dobrym stanie i wiele rzeczy można było tam umieścić. 
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Pomysł jest taki, by zagospodarować piętro wyburzając drugie piętro, zarówno na salę 

sesyjną, jak również w ramach ZIT dom dziennego pobytu dla osób starszych /w ramach 

połączenia tzw. projektów miękkich i twardych/ . Gdyby udało się to zrealizować byłoby to 

na pewno z ogromną korzyścią ale póki co są to tylko plany. 

 

Przewodnicząca RM  pytała o ujęte w WPF kontenery mieszkalne. Prosiła o doprecyzowanie 

ile takich kontenerów miałoby zostać postawionych i jakie są przewidywalne koszty 

jednostkowe tejże inwestycji. Prosiła również Burmistrza o przyjrzenie się przepisom  

i sprawdzenie, czy rzeczywiście Gmina nic nie może zrobić jeżeli chodzi o nie zamieszkałe 

mieszkania komunalne pozostawione przez osoby wyjeżdżające za granicę. Zastanawiała się, 

czy w tej kwestii nie należałoby zwrócić się z petycją do Rządu o Maine przepisów. Teraz jest 

tak, że mieszkanie komunalne przyznane jest raz na całe życie jednej rodzinie i kolejne pięć 

pokoleń z tego korzysta.  

 

Burmistrz Więcborka odpowiadając na powyższe mówi, że kiedyś była mowa o budynku 

socjalnym, który rzekomo miał powstać niewielkim nakładem ale jak się później okazało, to 

za ta kwotę można byłoby postawić budynek murowany, a plan zakładał konstrukcje stalową 

obitą regipsem i być może ocieplona. Wówczas miano świadomość, że takie rozwiązanie 

budzi obawy, co do trwałości jest drogie, i z dużym prawdopodobieństwem zostanie 

zdewastowane. Na dzień dzisiejszy nic w tej kwestii nie jest przesądzone tzn. nie określono 

miejsca docelowego usytuowania kontenerów. Problemem jest na pewno dla Gminy brak 

wolnych mieszkań socjalnych i tzw. „straszaków”. Oczywiście różne są sytuacje 

mieszkańców jeżeli chodzi o możliwości finansowe w uiszczaniu opłat  ale jest tylko pewna 

grupa osób, która nie reguluje należności z uwagi na trudności materialne. Gros z tych osób 

wychodzi z założenia, że  nie musi opłacać, bo i tak Gmina nic im nie zrobi, Nie przesiedli  

w inne miejsce, bo takowych nie ma. 

 

Skarbnik Gminy uzupełniając wypowiedź Burmistrza podała, że limity wskazane w WPF na 

powyższe przedsięwzięcie miałyby stanowić udział własny Gminy. Wcześniej robiono 

rozeznanie i na tego typu inwestycję jest możliwość uzyskania dotacji/premii z Banku 

Gospodarstwa Krajowego w granicach 40% inwestycji. Sprawdzała też ile może kosztować 

metr kwadratowy inwestycji i z tego, co udało się jej ustalić może  to oscylować w granicach 

3.000,00 zł – 3.500,00 zł.  

 

Przewodnicząca RM sugerowała bardzo mocno zastanowić się nad wchodzeniem  

w jakiekolwiek dofinansowania, bo z kwoty 3.000,00 zł – 3.500,00 zł może się zrobić np. 

5.000,00 zł. Poza tym za kwotę 3.000,00 zł – 3.500,00 na naszym terenie można sobie 

wybudować „całkiem niezłą chałupę”. 

 

Burmistrz Więcborka uspokajał, że na dzień dzisiejszy żadne decyzje odnośnie szczegółów 

realizacji nie zostały podjęte. Zostało to wpisane w WPF żeby mieć świadomość, że jest 

konieczność ruchów bez których ciężko będzie  pewne rzeczy zrealizować. Kilka lat temu 

przygotowywano mieszkania w Pęperzynie, gdzie zafundowano mieszkańcom centralne 

ogrzewanie dostarczane przez Spółdzielnię. Lokalizacja nieszczególnie atrakcyjna,  

a lokatorzy którym zaproponowano lokale nie płacą i ostatecznie Gmina musi pokrywać 

koszty. Kiedy radni domagali się postawienia w tych mieszkaniach pieców kaflowych 

pominięto ich racje. Kolejny przykład barak przy ul. Gdańskiej z ogrzewaniem olejowym – 

budynek w złym stanie technicznym z dużymi kosztami utrzymania.  
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Radny Ryszard Kalaczyński ubolewał, że w WPF nie ujęto inwestycji w Wituni. Jest to 

jedna z najbardziej rozwijających się wsi, mają tam powstać nowe firmy, a w planach nie 

widzi np. kontynuacji inwestycji budowy kanalizacji /odcinek W. Witosa - ul. Łąkowa/, czy 

budowy oświetlenia w częściach, których powstało i powstaje wiele nowych budynków 

mieszkalnych oraz części przy ogródkach działkowych. 

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że obowiązek uiszczania opłaty za umieszczenie 

urządzenia w pasie drogowym jest obligatoryjny i Gmina tego nie zmieni. Zgodził się 

natomiast z radnym, że jest potrzeba kontynuacji budowy kanalizacji ale na dzień dzisiejszy 

należy skupić się wpierw na projektach i dokumentacji, która już jest wykonana. Opracowana 

jest dokumentacja techniczna i wystawione pozwolenie na kanalizację dotyczącą części ulicy 

Wyzwolenia, 28 stycznia i Runowa / wpisano to w ZIT powiatowy/ i to należy zrealizować. 

Oczywiście nie wyklucza tego, że w pewnym momencie pojawi się również  

w dokumentacji dalsza cześć kanalizacji w Wituni ale to, co obecnie wpisane jest w WPF, to  

zakres, na który na dziś stać Gminę Więcbork. Poza tym w WPF na kolejny rok wpisana jest 

kwota 50.000,00 zł na wykonanie oświetlenia w gminie /bez wskazania konkretnego miejsca/ 

i na pewno będzie prowadzona analiza, gdzie jakie punkty postawić. Jest wiele takich miejsc, 

gdzie przydałyby się jedna – dwie lampy i to na pewno będzie weryfikowane. Gmina zakupiła 

w roku bieżącym jedną lampę z baterią fotowoltaiczną, bo są miejsca gdzie mieszkańcy 

zgłaszają potrzebę postawienia jednego punktu świetlnego, a najbliższa linia energetyczna  

leży w znacznej odległości i koszty dokumentacji i podłączenia byłyby znaczne. Lampa 

została zakupiona za kwotę 4.500,00, Gmina ma własny słup, nie ustalono jeszcze lokalizacji 

ale to zostanie określone i wówczas okaże się, jak taki sprzęt funkcjonuje. Jeżeli to się 

sprawdzi, być może takich rozwiązań zastosuje się więcej w miejscach, gdzie linia 

energetyczna leży w dużej odległości. 

 

Radna Anna Łańska powracając do sprawy zakupu kontenerów mieszkalnych stwierdziła 

jednoznacznie, że według niej taki wydatek to nic innego, jak „pieniądze wyrzucone  

w błoto”. Lepszym rozwiązaniem rozbudować, przebudować budynek już istniejący np. ten  

w Runowie Krajeńskim. Sugerowała, by dokładnie przeanalizować i przemyśleć technologię 

sfinalizowania zadania. 

 

Przewodniczący Komisji kończąc dyskusję poprał przedmówczynię mówiąc, iż jeden barak 

w mieście jest już do likwidacji, a może się okazać, że będzie ich więcej. 

 

 

Obecnych 10 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 9 radnych 

Wstrzymał się od głosu    - 1 radny 

 

 

Z obrad ubyła radna Beata Kopta / obecnych 9 radnych/ 

 

 

Po głosowaniu Komisja podjęła temat  dotyczący wniosku Centrum Medycznego 

„FAMILIA” w sprawie rozważenia możliwości podjęcia kroków prawnych i wszczęcia 

procedury zmierzającej do ewentualnego wyboru nowych jednostek świadczących usługi 

medyczne w ramach zadań własnych gminy. 
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Burmistrz Więcborka wprowadzając radnych w temat wyjaśnił, że pismo dotyczy 

możliwości wynajmu pomieszczeń na działalność POZ w Pęperzynie i Sypniewie. 

Wnioskodawca - Centrum medyczne „FAMILIA” zgłasza chęć podjęcia rozmów w sprawie 

wynajęcia pomieszczeń gminnych na tzw. opiekę POZ. W tym piśmie mówi się o pewnym 

nierównym traktowaniu, czy też o monopolu, z czym nie może się zgodzić z racji tego, iż  

w momencie kiedy podejmowano decyzję o wydzierżawieniu danych ;pomieszczeń ww. 

Centrum jeszcze nie istniało. Na dzień dzisiejszy podmiotów świadczących usługi medyczne 

w Więcborku jest więcej ale nie można mówić tu o monopolu, czy ograniczeniu konkurencji 

poniż nikt nie zabrania innym podmiotom świadczenia tego typu usług na terenie gminy 

Więcbork. Nie ma przeszkód, by Centrum wydzierżawiło na terenie Sypniewa pomieszczenia 

i prowadziło swoją działalność. Niemniej niniejsze pismo skierował do Komisji Rolnictwa 

/…/ i Zdrowia /…/ Rady Miejskiej w Więcborku, chcąc poznać opinię radnych w sprawie.  

Podczas Komisji Zdrowia /…/ padła propozycja, aby zaprosić na połączone Komisje 

Rolnictwa /…/ i Zdrowia zaprosić Prezes Zarządu Centrum Medycznego „FAMILIA”  

i Prezesa Spółki „PROVITA” i podjąć dyskusję. Zazwyczaj jest tak, że kiedy pojawia się 

nowy podmiot wachlarz świadczonych usług się poszerza. Gdyby zatem ww. pojawili się na 

Komisji i przedstawili swoją wizję i pogląd na funkcjonowanie POZ radni uzyskaliby cenne 

informacje. Sam w tej chwili niczego nie przesądza, gdyż nie wie jakie są opinie 

mieszkańców na temat funkcjonowania POZ  na terenie Sypniewa, czy Pęperzyna. 

 

Radna Anna Łańska powiedziała, że popiera propozycję Burmistrza, aby radni spotkali się 

na połączonych Komisjach. Dodatkowo jednak proponowałaby, aby radni wybrali się na tą 

komisję do Sypniewa i tam spotkali się z mieszkańcami, gdyż tak naprawdę mieszkańcy 

powinni zdecydować, czy chcą zmiany, czy nie. Może warto zrobić jakieś konsultacje 

społeczne, które będą miarodajne dla radnych i pozwolą wyrobić radnym pogląd na sprawę. 

 

Radny Władysław Rembelski pytał, czy chodzi o pomieszczenia zajmowane w tej chwili 

przez inny POZ. 

 

Tak – odpowiedział Przewodniczący Komisji. 

 

Wobec powyższego radny Rembelski pytał, jaka jest podstawa do tego żeby wypowiedzieć 

warunki umowy dotychczasowemu dzierżawcy? Umowa zgodne z przepisami została 

zawarta, a na zasadzie dobrej konkurencji nowy podmiot może wydzierżawić sobie 

pomieszczenia w Sypniewie i Pęperzynie i prowadzić działalność.  

 

Burmistrz Więcborka  podał, że kiedy wpłynął wniosek przeanalizował sytuację i na pewno 

w przypadku Sypniewie a umowa dzierżawy zawarta jest na czas nieokreślony i termin jej 

wypowiedzenia obejmuje okres sześciu miesięcy. Oczywiście każdą umowę można 

wypowiedzieć ale jest ostrożny w pochopnym podejmowaniu tego typu decyzji ponieważ 

generalnie jeżeli coś funkcjonuje dobrze bardzo łatwo jest to popsuć. Jednakże uważa, że 

takie spotkanie i przedstawienie możliwości funkcjonowania POZ zarówno przez jeden, jak  

i drogi podmiot medyczny może spowodować tylko polepszenie funkcjonowania tego,  

co funkcjonuje do tej pory. Burmistrz zaproponował, że wystosuje do rad sołeckich pisma  

z prośbą o wyrażenie opinii na temat funkcjonowania POZ /dot. rad sołeckich z trenu 

sołectwa Sypniewo i Rady Sołeckiej Pęperzyna/. 

 

Radny Stanisław Piłka mówił, że temat był wywołany również na posiedzeniu Komisji 

Zdrowia /…/ . Padła tam propozycja, że Centrum Medyczne „FAMILIA” może otworzyć 

swój punkt medyczny w Runowie Krajeńskim. Sołectwo jest duże, przylegają do niego 
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mniejsze sołectwa. Do tego mieszkańcy z okolic Dźwierszna, Łobżenicy, Izdebek też 

przyjeżdżają do Więcborka, jeżeli więc byłoby coś bliżej pewnie chętnie, by z tej propozycji 

skorzystali. Jeżeli mają środki, żeby taki punkt medyczny uruchomić, to czemu nie miałby on 

powstać np. w Runowie. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński stwierdził, że za chwilę odbywać się będą w sołectwach 

zebrania, na których można temat poruszyć. Następnie zorganizować połączone Komisje 

Zdrowia /…/ i Rolnictwa /…/ i przedyskutować na nich zebrane opinie z sołectw, względnie 

zaprosić na nie sołtysów i podjąć decyzję. 

 

Przewodniczący Komisji powiedział, że bardzo sceptycznie podchodzi do sprawy, gdyż jest 

to rozdrabnianie służby zdrowia. Trudno wyważyć co będzie lepsze. Sam dobrze wie, jak to 

jest, bo przenosił się już z jednej przychodni do drugiej i później wracał.  

 

Burmistrz Więcborka podsumowując niejako dyskusję zadeklarował rozesłanie pism do 

sołtysów, by ci wspólnie z radą sołecką lub na forum zebrania sołeckiego z mieszkańcami  

wyrazili opinię na temat funkcjonowania POZ w Sypniewie i Pęperzynie, przesyłając ją na 

piśmie do Gminy np. do końca stycznia 2016r. Następnie na wspólnej Komisji Zdrowia /…/  

i Rolnictwa /…/ pod koniec stycznia ponownie wywołać temat uwzględniając uzyskane 

opinie. 

 

W trakcie spotkania Komisję połączone przyjęły również swoje plany pracy na rok 2016 

 

Plany zostały odczytane przez Przewodniczących Komisji, po czym bez uwag i zmian 

przegłosowane. 

 

Plan pracy Komisji Budżetu i Finansów 

 

Obecnych 9 radnych 

 

Plan przyjęto jednogłośnie 

 

Plan Pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 

Inwentaryzacji i Handlu. 

 

 Obecnych 9 radnych 

 

Plan przyjęto jednogłośnie 

 

 

Plany pracy powyższych Komisji stanowią załącznik do niniejszego protokołu /do 

wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

W sprawach różnych Radny Ryszard Kałaczyński i radny Stanisław Piłka mówili  

o trudnej sytuacji w rolnictwie dotyczącej m.in. cen skupu, na którą wpływ miała 

niewątpliwie zmiana Rządu. Wyrazili nadzieję, że w styczniu kiedy sytuacja polityczna się 

ustabilizuje będą zmiany. 

 

Radna Łańska ubolewała nad przeciąganiem się sprawy przygotowania dokumentu Studium 

Zagospodarowania Przestrzennego. 
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Radny Wilczyński  zapewnił, ze rozmawiał o powyższym z Kierownikiem Referatu UM  

p. Bąkiem i w miesiącu styczniu zorganizowane zostanie spotkanie w powyższej sprawie. 

 

Radna Łańska pytała również o termin ogłoszenia przetargu na działkę przy ulicy 

Spacerowej. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że przed wypowiedzeniem umowy wystosowano pismo 

do dzierżawcy. W odpowiedzi otrzymano pismo, że działka jest obsiana, dlatego też umowa 

nie została wypowiedziana i przetarg ogłoszony zostanie w przyszłym roku.    

 

Radny Wilczyński wspomniał o piśmie jakie wpłynęło do niego z Firmy SBN Runowo 

wrażające niepokój i sprzeciw związany z planami rozbiórki bocznicy kolejowej  

w Więcborku. deklaruje chęć korzystania z transportu kolejowego w celu dostaw 

zakupionego surowca i transportu sprzedanego towaru do odbiorców, natomiast rozbiórka  

znacząco utrudni rozwój Firmy. Do radnego zgłosiły się również inne firmy zgłaszając 

podobne obawy, dlatego też uważał, ze radni powinni również podobnie jak  burmistrzowie 

ościennych gmin, wójt i Starosta Powiatu wypowiedzieć się w tej sprawie. Na tą okoliczność 

przygotowane zostało pismo – Apel Radych Rady Miejskiej w Więcborku do Prezesa PKP 

S.A. Pismo zostało odczytane i przekazane radnym, którzy złożyli pod nim swoje podpisy. 

Decyzją radnych Apel wraz załączonymi pismami zainteresowanych przedsiębiorców trafi do 

adresata. 

 

W tej części obrad radni zaopiniowali również projekt uchwały w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Więcbork. Projekt omówił Kierownik 

Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg p. Tomasz Fifielski. 

 

Pan Fifielski wyjaśnił, że 26 listopada do Urzędu Miejskiego wpłynęło pismo Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiej kwestionujące zapisy w Regulaminie, który przyjęty został przez Radę 

Miejską 30 września 2015r. Uwagi dotyczył rozdziału VI tejże uchwały §17 pkt. 2 i 3, który 

mówił o zakazie wprowadzania psów na teren placów zabaw przez cały rok oraz miejsc 

wykorzystywanych do kąpieli w okresie od 1 maja do 30 września i zakaz kąpania zwierząt  

w fontannach miejskich. Wojewoda uznał, że tego typu zapisy winny znaleźć się w odrębnych 

regulaminach stosownie do ustawy o samorządzie gminnym, a nie w regulaminie stosownie 

się do ustawy o utrzymaniu czystości w gminach. Przedstawiony Radzie projekt uchwały 

został skorygowany o ww. zapisy zgodnie z sugestią organu nadzoru. Pozostała część 

zapisów Regulaminu pozostaje bez zmian. 

 

Do powyższego nie wniesiono uwag 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

Na tym posiedzenie zakończono 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Henryk Szwochert 


